

วันที่ 22 กรกฎาคม 2569 ผู้ช่วยศาสตราจารย์อภิญญา สุทธิประภา หัวหน้าสาขาวิชาอุตสาหกรรมศิลป์และวิทยาศาสตร์ คณะวิศวกรรมศาสตร์และเทคโนโลยีอุตสาหกรรม เข้ารับโล่รางวัล “ผ้าไทย ใส่เมื่อไรก็เก๋” จากโครงการสวนสุนันทาพัฒนารมณ ประจำปี 2568 ซึ่งจัดโดย สำนักศิลปะและวัฒนธรรม มหาวิทยาลัยราชภัฏสวนสุนันทา โดยได้รับเกียรติจาก รองศาสตราจารย์ ดร.คมสัน โสมณวัตร รองอธิการบดีฝ่ายบริหาร เป็นผู้มอบรางวัล ณ หอเกียรติยศสวนสุนันทา (Hall of Fame) สำนักงานอธิการบดี มหาวิทยาลัยราชภัฏสวนสุนันทา

ซึ่งโครงการนี้มีวัตถุประสงค์ที่สำคัญในการรณรงค์ให้ประชาคม ตระหนักถึงคุณค่าของวัฒนธรรมการแต่งกายด้วยผ้าไทย ซึ่งเป็นสิ่งที่แสดงออกถึงความงดงาม และความคิดสร้างสรรค์ในการนำผ้าไทยมาดัดเย็บเป็นเครื่องแต่งกายร่วมสมัย ทั้งยังมีส่วนเสริมสร้างบุคลิกภาพของบุคลากร และภาพลักษณ์ขององค์กร

On July 22, 2026, Assistant Professor Apinya Suthiprapha , Head of the Department of Industrial Arts and Science, Faculty of Engineering and Industrial Technology, Suan Sunandha Rajabhat University, received the “Thai Fabric: Timeless Style, Timeless Elegance” Award under the Suan Sunandha Traditional Thai Attire Project 2025, organized by the Office of Arts and Culture, Suan Sunandha Rajabhat University.

The award was presented by Associate Professor Dr. Komson Sommanawat, Vice President for Administration, during a ceremony held at the Suan Sunandha Hall of Fame, Office of the President, Suan Sunandha Rajabhat University.

The project aims to promote awareness among members of the University community of the cultural significance and enduring value of Thai textiles. It encourages the appreciation and preservation of Thailand's textile heritage by showcasing the elegance, craftsmanship, and creativity involved in transforming traditional Thai fabrics into contemporary attire suitable for modern lifestyles.

In addition to preserving cultural identity, the initiative also seeks to enhance the professional image and personal confidence of University personnel while promoting Thai fabrics as a distinctive symbol of national pride and cultural excellence.

The Faculty of Engineering and Industrial Technology extends its heartfelt congratulations to Assistant Professor Apinya Suthiprapha on this well-deserved recognition. The award reflects

her dedication to preserving Thailand's cultural heritage and her exemplary role in promoting the beauty and contemporary relevance of Thai textiles within the University community.

工程与工业技术学院教师荣获“泰国传统织物，随时穿着皆优雅”荣誉奖项

2026年7月22日，宣素南塔皇家大学工程与工业技术学院工业艺术与科学专业负责人 Apinya Suthiprapha 助理教授，代表学院参加并领取了由宣素南塔皇家大学艺术与文学院主办的**“สวนสุนันทาพัสดราภรณ์ (Suan Sunandha Traditional Attire) 2025年度项目”**之“泰国传统织物，随时穿着皆优雅 (ผ้าไทย ใส่เมื่อไรก็เก๋)”荣誉奖牌。

本次颁奖仪式由宣素南塔皇家大学行政事务副校长Komson Sommanawat 副教授、博士主持颁发，仪式于宣素南塔皇家大学校长办公室**宣素南塔荣誉殿堂 (Hall of Fame) **举行。

该项目旨在推动大学成员认识并重视泰国传统织物服饰文化的价值，鼓励大众了解泰国织物所蕴含的美学特色与文化内涵。通过将泰国传统织物创新设计并制作成现代化服饰，不仅展现泰国传统文化与创意融合之美，同时也有助于提升教职员工的个人形象与大学整体形象。

工程与工业技术学院持续支持并推动泰国传统文化传承与创新发展，通过结合现代设计理念与文化价值，促进泰国传统服饰文化在当代社会中的持续传播与发展。